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چه کسانی در حوزه علمیه خرم آباد تنش آفریدند؟
هفته گذشته در جریان سخنرانی حســین الله کرم در حوزه علمیه خرم آباد، عده ای که به گفته شاهدان عینی همراه 
خود وسایلی مثل شوکر، باتوم و گاز اشک آور داشتند، در اعتراض به خانواده هاشمی با طلاب درگیر شدند. اتفاقی که 
به گفته شاهدان مصدومیت 5 طلبه را در پی داشت. فرمانده سپاه استان انتساب این افراد به خود را تکذیب کرده است، 

با این حال هنوز خبری از پیگیری رسمی در این خصوص منتشر نشده است.
کار نفوذی هاســت: محمدرضا ملکشــاهی راد نماینده مردم خرم آباد در مجلس دهم در گفت وگو با »عصر ایران« 
درخصوص حوادث حوزه علمیه خرم آباد گفت: گزارش هایی که به ما رسیده است حاکی از این نیست که طلاب کتک 

خورده باشــند. اعتراضاتی انجام شده است و مقابله هایی نیز انجام شده اســت ولی ما بچه های حزب اللهی و بسیجی را می شناسیم و مقید هستند و به 
حوزه هتک حرمت نمی کنند. نماینده دوره نهم مجلس شــورای اسلامی با بیان این که "اگر هتک حرمتی به طلاب یا حوزه علمیه صورت گرفته باشد، 
این هتک حرمت را محکوم می کنیم"، اظهار کرد: ممکن است در این جلسه نقدی نسبت به برخی افراد صورت گرفته باشد و نقد اشخاص در جامعه ما 
آزاد و متداول است. ملکشاهی ادامه داد: ما منکر وقوع درگیری های لفظی که در این جلسه صورت گرفته است نیستیم و ممکن است افرادی نفوذی که 
نمی توانند شرایط مناسب را تحمل کنند به این جلسه رفته اند و باعث بهم زدن آن شده اند که ما پیگیری های لازم را برای شناسایی این افراد انجام می دهیم.
کار احمدی نژادی هاست: قربانعلی دری نجف آبادی عضو مجلس خبرگان نیز در این خصوص در گفت وگو با نامه نیوز گفت: موضوعی که باید 

به آن توجه کرد این است که از زمان احمدی نژاد همه چیز به هم ریخت. 

امید فراکسیون امید به تغییر ترکیب هیئت رئیسه دائم
با انتخاب هیئت رئیســه موقت یکی از اولین بحث هایی که به ویژه در میان اعضای فراکسیون امید که سهم کمی در 
ترکیب هیئت رئیســه موقت دارند، تفاوت ترکیب هیئت رئیسه دائم با موقت بود. بحث هایی که امروز هم ادامه یافت و 
ناظران نظرات مختلفی درخصوص آن دارند.  منتخب مردم رشت در مجلس شورای اسلامی با پیش بینی تغییر ترکیب 
هیات رئیسه مجلس در انتخابات دائمی گفت که پس لرزه های شدیدی در انتظار ترکیب هیات رئیسه موقت خواهد بود.
غلامعلی جعفرزاده اظهار کرد: پیش بینی ما این اســت که اعضای هیات رئیسه موقت در انتخابات هیات رئیسه دائم 
تا حدود 30، 40 درصد تغییر کند. دلیلش هم این است که فراکسیون امید بعد از رای نیاوردن عارف در شوک فرو رفت 

و در آن فاصله تا به خود بیاید اعضای جبهه پایداری توانستند تیم خود را در هیات رئیسه جا بیندازند. وی با بیان اینکه در انتخابات هیات رئیسه دائم آرا 
بیشتری به نفع فراکسیون امید اخذ خواهد شد، افزود: به نظر می رسد فراکسیون امید بتواند در این مرحله کرسی های بیشتری در هیات رئیسه مجلس 
در اختیار بگیرد. حسین مرعشی عضو شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان هم در این باره اظهار کرد: برداشت من این است که در هیات رییسه 
دائمی  دوستان ما این فرصت را خواهند داشت که کرسی های بیشتری را  در اختیار بگیرند غیر از حضور یک یا دو عضو پایداری در هیات رئیسه، نقص 
دیگری را در این ترکیب نمی بینم و اصلاح طلبان باید تلاش کنند در هیات رئیسه دائم این نقص هم رفع شود. محمود میرلوحی عضو شورای مرکزی 
شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان نیز در این خصوص گفت: در حالی که میان اصولگرایان معتدل و اصلاح طلبان ائتلاف امید شکل گرفته است 

درست نیست که جبهه پایداری ها سهم بیشتری در هیأت رئیسه داشته باشند، امیدواریم ترکیب هیأت رئیسه دائم متفاوت از ترکیب فعلی باشد.

محمد جواد ظریف:
 آمریکا برای اجرای 
 تعهداتش در برجام 

جدی نیست
محمدجــواد ظریــف وزیر امــور خارجه کشــورمان 
در جلســه صبحانــه کاری بــا جمعــی از نخبــگان 
و فرهیختــگان ایرانیــان مقیــم لهســتان در هتل 
از  بایــد  کــرد:  اظهــار  ورشــو،  اینترکنتیننتــال 
شــرایط جدید کشــور به دلیل رفــع تحریم هــا باید 
 اســتفاده کنیم و همــکار های خــود را بــا کل دنیا 

افزایش دهیم. 
وی افزود: اروپا در این میــان نقش ویژه ای دارد اما 
لزوما این به آن معنا نیســت که فقــط روابط را باید به 
اروپا محدود کرد. سیاست دولت تدبیر و امید سیاست 
مثبت و تعامل سازنده با دنیا اســت. البته این به این 
معنا نیســت که توجه ما از شــرق به غــرب معطوف 

شده است. 
وی ادامه داد: امــروز طرف های غربی و بخصوص 
آمریکا در آن حدی که باید برای اجرای تعهداتشان در 
برجام جدی باشند، جدی نیستند و هنوز برخی بقایای 
ذهنی تحریم در سیستم های پولی و مالی کشورهای 
اروپایی باقی مانده اســت و این به دلیل جریمه های 
سنگینی اســت که این شــرکت ها در دوران تحریم 

متحل شدند. 
وزیر امور خارجه کشورمان تاکید کرد: دولت آمریکا 
و دســتگاه های آن باید بــه بنگاه هــای اقتصادی 
دنیا اطمینــان خاطر بدهنــد که در تعامــل با ایران 
جریمه نمی شــوند. در حالی که ســوئیفت از همان 
روز اول برقرار شــد، اما امروز فقط ارتباط پولی وجود 
نــدارد.   وی گفت: امــروز مانعی که بــرای تعامل و 
 تبادل اقتصــادی با ایران وجود دارد، مانع وحشــت 

است. 
ظریف در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا تضمینی 
برای ادامــه راهبرد سیاســت خارجی دولــت تدبیر 
و امیــد در دولت هــای بعدی وجــود دارد؟، تصریح 
کرد: ایــن مشــکل در اکثر کشــورها وجــود دارد. 
بعنــوان مثــال اگــر در آمریــکا ترامــپ رای بیاورد 
 امــکان دارد رویــه سیاســت خارجی آمریــکا تغییر

 پیدا کند.
وزیر امور خارجه کشــورمان در پاسخ به سوالی مبنی 
براینکه اگر احمدی نژاد پلمپ های هسته ای را نمی 
شکست امروز برجام شکل می گرفت؟ خاطر نشان 
کرد: پلمپ های هسته ای را احمدی نژاد نشکست 
بلکه دولت آقای خاتمی شــکاند و نامه آن را هم من 
نوشتم. تصمیمی که امروز غرب گرفت می توانست 
سال ۲005 بگیرد. ایران اصلا در مذاکرات هسته ای 
کوتاه نیامد بلکه پیشنهادات ایران همان پیشنهادات 

سال ۲005 است.
ظریف تصریح کرد: غربی ها در همان مقطع ســال 
۲005 رفتار نامناسبی داشتند. ولی سپس از تحریم 
ها ناامید شــدند. اما ما با همان رویکرد ابتدایی خود 

حقوق خود را به رسمیت شناساندیم.
پیــش از ســخنرانی ظریــف، رامین مهمانپرســت 
سفیر ایران در لهســتان در سخنان کوتاهی با اشاره 
محدود بودن جمعیت ایرانیان مقیم لهستان، گفت: 
 تنها حــدود چهارصد دانشــجو در لهســتان زندگی 

می کنند.
وی ابــراز امیدواری کرد که این ســفر به گســترش 
اقتصــادی  زمینــه  در  بویــژه  دوجانبــه   روابــط 

منجر شود.

دعواهای جناحی حاشیه ای را رها کنیم
برخی بی تدبیری ها کشورمان را در چاله و چاه تحریم انداخته بود

حجت الاسلام والمسلمین حســن روحانی در جریان سفر کاروان تدبیر و امید 
به استان آذربایجان غربی در جمع مردم ارومیه با اشاره به انتخابات های اخیر 
گفــت: مردم در جریان انتخابــات اخیر اعلام کردند که خواهان رشــد و ترقی 
هستند و نه شــعارهای بی محابایی که بتواند رابطه مردم را با جهانیان با شکاف 
مواجه کند. وی با اشــاره بــه برخی بی تدبیری هایی که کشــور را به چاه تحریم 
انداخته بود تصریح کــرد: اولین گام دولت یازدهم این بــود که دروازه هایی که 
دشــمن بر روی ملت ایران بسته بود و راه صادرات و رونق اقتصادی را با اعمال 
تحریم ها مسدود کرده بود، با برداشتن تحریم گشود. رئیس جمهور همچنین 
با تأکید بر اینکه امروز روزی نیست که به مسائل حاشیه ای بپردازیم، تاکید کرد: 
مردم نمی خواهند که این جناح یا  آن جناح به مســائل دست دوم یا دست سوم 
بپردازند، بلکه همه آنها می خواهند به مســأله اول کشــور که رونق اقتصادی و 

اشتغال جوانان است بپردازند.

هنر این نیست که جهان را علیه خود متحد کنیم
روحانی با اشــاره به برگــزاری دو انتخابات مجلس خبــرگان رهبری و مجلس 
شــورای اســلامی، تصریح کرد: اگر اعتماد مجریان وجود نداشته باشد و اگر 

رقابت سالم برقرار نباشد، بی تردید انتخابات شکوهمند نخواهد بود.
رئیس جمهور با اشــاره به مشــارکت مردم در انتخابات اخیر، خاطرنشان کرد: 
مردم ما با 6۲ درصد در سراســر کشــور و 66 درصد در آذربایجــان غربی پای 
صندوق هــای آراء آمدند و این بدان معناســت که کشــور ما و مــردم ما گرچه 
یکصدایی را نمی پســندند و صداهای متنوع در این کشور جاری است،  در عین 

حال حاکمیت واحد ملی سراسر کشور را فرا گرفته است.
روحانی با بیان اینکه مــردم در انتخابات اخیر آری هــا و نه هایی اعلام کردند، 
اظهار کرد: مردم ســرزمین مــا در این انتخابــات مانند انتخابات ســال 9۲، 
اعلام کردند که در این ســرزمین خواهان بهبود معیشــت اند. آری آنها به این 
بود که خواهان همصدایی و وحدت مســئولین برای توســعه و رونق اقتصادی 

سرزمینشان هستند.
وی اضافه کرد: مردم به این آری گفتند که در این ســرزمین به دنبال فرهنگ و 
هویت اسلامی و ملی هستند. همچنین نه آنها به خشونت و افراطی گری بود.

رئیــس جمهور تصریح کرد: مــردم در جریان انتخابات اخیــر اعلام کردند که 
خواهان رشــد و ترقی هستند و نه شعارهای بی محابایی که بتواند رابطه مردم را 

با جهانیان با شکاف مواجه کند.
رئیس شــورای عالی امنیت ملی با تأکید بر اینکه هنر نیســت که ما به گونه ای 
عمل کنیم که دشــمنان و رقبایمان در سراسر جهان را علیه خود متحد کنیم،  

اظهار کرد: این هنر نیست که شرایطی را فراهم کنیم که کشورهایی که به طور 
سنتی سال ها با ما سابقه دوستی داشتند در شورای امنیت سازمان ملل در کنار 

خصم ما با آمریکا دست به تحریم ملت بزرگ ایران بزنند.
روحانی با بیان اینکه دنیای سیاســت عرصه امتیاز دادن نیســت، بلکه عرصه 
امتیازگرفتن و فراهم کردن شــرایط مناســب برای کار و  اشتغال مردم و حرکت 
آنها به سمت تعالی است،  اظهار کرد: چرا کاری کنیم که مردم ما از حقوق مسلم 
خود محروم بمانند؛ چرا در اســتانی مانند آذربایجان غربی با این  همه عظمت 
و همســایگی با سه کشور و در شــرایطی که از آن به عنوان دروازه ایران به اروپا 
و غرب یاد می شــود، همچنان جوانان تحصیلکرده و دانشــگاهی باید نگران 

اشتغال و کار خود باشند.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه در گذشــته برخی بی تدبیری ها در کشــور اتفاق 
افتاد، خاطرنشــان کرد: زمانی در کشــور وفور درآمد نفتی بود و نفت 147 دلار 
فروخته می شــد و ســالیانه بیش از 80 میلیارد دلار صرف واردات کالا به کشور 

می شد، اما برای مردم اشتغال فراهم نشد.

امروز روزی نیست که به مسائل حاشیه ای بپردازیم
وی با بیان اینکه مردم در این مقطع تاریخی به فکر گشــوده شدن مسیر برای 
صادرات کالاهای داخلی به کشــورهای جهان و منطقه هستند، تصریح کرد: 
اولیــن گام دولت یازدهم این بود که دروازه هایی که دشــمن بر روی ملت ایران 
بسته بود و راه صادرات و رونق اقتصادی را با اعمال تحریم ها مسدود کرده بود، 

با برداشتن تحریم گشود.
روحانی در ادامه به حضور شــرکت های مختلف خارجی در ایران و رایزنی  آنها 
گاه  هستند که  برای سرمایه گذاری در کشور اشاره کرد و گفت: مردم به خوبی آ
برای آنکه گام های لازم را برای حرکت اقتصادی در کشور برداریم، نیازمند زمان 
هستیم با این وجود می بینیم که کشورهای دیگری که در سال های گذشته سهم 
ما را از نفت و میعانات گازی گرفته بودند و ما را تحریم کرده بودند، امروز قدم به 

قدم در حال حرکت به سمت شرایط قبل از تحریم هستند.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه به لطف خدا امسال دارای رشد اقتصادی مناسبی 
خواهیم بود، اظهار کرد: در ایران به فکر اشــتغال جوانان به عنوان مهمترین 
هدف هســتیم و مردم نیز پای صندوق های رأی انتخابــات مجلس با رأی به 
نمایندگان از آنها خواسته اند که دولت و ملت و قوای سه گانه همه دست به دست 

هم بدهند تا اهداف ملی به ثمر برسد.
روحانی همچنین با تأکید بر اینکه امروز روزی نیســت که به مسائل حاشیه ای 
بپردازیم، ادامه داد: مردم نمی خواهند که این جناح یا  آن جناح به مسائل دست 

دوم یا دست ســوم بپردازند، بلکه همه آنها می خواهند به مسأله اول کشور که 
رونق اقتصادی و اشتغال جوانان است بپردازند.

به وعده خود درباره دریاچه ارومیه عمل کردم
رئیس جمهور در بخشی از صحبت های خود با تأکید بر لزوم وحدت و همکاری 
میان همه اقوام، مذاهب و ادیان موجود در کشــور، اظهار کرد: دولت یازدهم 
اجازه نخواهد داد که در ایران اسلامی فرقی میان کرد و لر و ترک و فارس وجود 
داشته باشد؛ چرا که همه ما شاخه های یک درخت تنومند به نام ایران اسلامی 

هستیم.
وی با بیان اینکه اکنون در نقطه عطف تاریخی قرار گرفته ایم، خاطرنشان کرد: 
امروز توانسته ایم از پیچ تاریخی و توطئه هایی که سال های قبل صهیونیست و 
اســتکبار علیه ما انجام می دادند و به دلیل برخی بی تدبیری ها کشورمان را در 

چاله و چاه تحریم انداخته بودند، عبور کنیم.
روحانی با تأکید بر اینکه امروز در سراســر ایران اســلامی امنیت برقرار است، 
گفت: امروز شاهدیم که امنیت و ثبات به بهترین وجه در ایران برقرار است و این 
در شرایطی است که همه اطراف ما را ناامنی، هشدار، بی ثباتی و افراطی گری 

فرا گرفته است.
رئیس جمهور کشــورمان در ادامه با اشاره به وضعیت دریاچه ارومیه با تأکید بر 
اینکه من به وعده انتخاباتی خود دربــاره دریاچه ارومیه وفا کردم، اظهار کرد: 
نخستین جلســه دولت یازدهم با موضوع توجه به شرایط دریاچه ارومیه برگزار 

شد و در آن جلسه احیاء این دریاچه عزیز مطرح گردید.
وی با تأکید بر اینکه امروز دریاچه ارومیه احیاء شده است، اظهار کرد: دریاچه 
ارومیه در شــرایطی که چنانچه وضعیت قبــل ادامه پیدا می کــرد باید با 1۲0 
سانتیمتر کاهش ارتفاع آب مواجه می شــد اما امروز به همت مسئولین و مردم 
میزان آب موجود در دریاچه ارومیه نسبت به سال ،9۲ 10 سانتیمتر بالاتر است 

و گام هایی در جهت تثبیت شرایط این دریاچه برداشته شده است.
روحانی با بیان اینکه 17 دستگاه در کشور مسئول احیای دریاچه ارومیه هستند، 
گفت: امروز دریاچه ارومیه نسبت به تاریخ مشابه در کشور 46 سانتیمتر افزایش 
آب داشته است و این بدان معناست که ما دریاچه ارومیه را احیاء خواهیم کرد.

وی در ادامه با تأکید بر اینکه تأمین امنیت کشــور در سایه توسعه فراهم خواهد 
شد خطاب به مسئولان استان آذربایجان، گفت: استان آذربایجان غربی را به 
عنوان استانی امنیتی تلقی نکنید و فکر نکنید که در این استان باید برنامه های 
امنیتی انجام شــود ؛ چرا که امنیت این اســتان و امنیت سراسر کشور در سایه 

توسعه تحقق خواهد یافت.

سوژه روزپیگیری روز

اهمیت نجات اقتصاد کشور مانند دفاع از کشور در دوره جنگ است
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام در یادداشــتی ضمن بیان دلیل ورود به انتخابات گذشته و پوشیدن لباس مقدس سپاه پاســداران، اهمیت نجات اقتصاد ایران را همانند دفاع از کشور در دوران 
جنگ تحمیلی دانست. محسن رضایی در این یادداشت نوشت: می گویند چرا از لباس پاسداری خارج و وارد انتخابات گذشته شدید؟ آیا بیرون کردن فقر، بیکاری و فساد از کشور کمتر از بیرون کردن 

ارتش متجاوز عراق از سرزمین های اشغالی ایران است؟ 
وی با بیان اینکه آیا ایجاد شغل و زندگی آبرومندانه برای جوانان ایران زمین کمتر از نابودی استبداد شاهنشاهی است، تصریح کرد: بدانید اگر به خاطر این نگرانی ها و تایید مردم و کارشناسان 
بر برنامه های اقتصادی ام نبود وارد انتخابات گذشــته نمی شدم. در دوسال گذشته نیز که تهدیدات منطقه ای زیاد شــد برای حفظ امنیت کشور و مردم به لباس پاسداری برگشته ام. رضایی 
همچنین با بیان اینکه امروز ارزش هزار تومان روز انتخابات نصف شــده است تاکید کرد: همین پول های نصف شده هم در دست مردم نیست. اقتصاد قفل شده و رکود را می گویید آرامش! 

توصیه می کنم مردم را فریب ندهید، روزی حقیقت آشکار می شود.

سیاسی


